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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan lehet talpra állítani a magyar 
hagymatermesztést?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrarszektror.hu portálon megjelent „Végleg eltűnhet a boltokból a magyar hagyma? Mi lesz így
a tradicionális ételeinkkel?„ című cikk a magyar hagymatermesztés elsorvadásáról ír:

„Évek óta egyre kisebb területen termesztenek hagymát Magyarországon, miközben a zöldség iránti
kereslet az eget verdesi. A magyar konyha egyik alapélelmiszerének tartott vöröshagyma jó része
azonban már külföldről kerül a fogyasztók asztalára.  A magyar termesztőknek már nemcsak az
olcsó  külföldi  konkurenciával  kell  megküzdeniük,  a  klímaváltozás  és  a  növényvédő  szerekre
vonatkozó, egyre szigorodó előírások is megnehezítik az érvényesülésüket.

(…)

Fekete János, az Országos Hagyma Terméktanács elnöke az Agrárszektor megkeresésére elárulta,
hogy Makó környékén már 10 hektár alatti területen termesztenek hagymát. A Csongrád-Csanád
megyei termelő elmondta, hogy a térségben egyre csak csökken a hagyma termőterülete, és olyan
kevesen termesztik,  hogy nem is  nagyon tudják már jegyezni,  mennyi  van belőle.  Fekete  János
elmondta, hogy ennek a folyamatnak több oka van, ezek egyike, hogy ha rendesen termesztik, makói
hagyma  egy  hektáron  250-300  mázsát  ad  „mindössze”,  szemben  a  800-1000  mázsás  külföldi
fajtákkal.  A  szakember  hasonló  kaliberű  problémának  tekintette  azt  is,  hogy  az  öntözés  még
gyerekcipőben jár a térségben, pedig lehetőségek lennének rá. Fekete János szerint még nem épült
ki rá a hálózat, pedig a magról vetett hagyma esetében lenne értelme, de nincs megfelelő méretű
öntözhető  terület.  A Jászságban viszont  már  kiépült  az  infrastruktúra,  ott  lehet,  érdemes lenne
kipróbálni az öntözéses hagymatermesztést.



A makói vöröshagymának csak múltja van, jövője már nem nagyon lesz – jelentette ki szomorúan
Fekete János.

(…)

Összességében  elmondható,  hogy  amíg  a  Makó  környéki  hagymatermesztők  nem  látják
biztosítottnak a túlélésüket, békési kollégáiknak nincsenek ilyen félelmeik. Abban viszont minden
gazda egyetért, hogy az olcsó külföldi hagyma beáramlása az országba és az előállítás költségeinek
növekedése egyre nagyobb gondot jelentenek a termelőknek. A klímaváltozás hatásait se szabad
lebecsülni, bár elképzelhető, az öntözéses növénytermesztésre való átállás új lendületet adhatna a
magyar hagymatermesztésnek.”

Kérdezem Önt:

Hogyan lehet talpra állítani a magyar hagymatermesztést?
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